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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Od 2021 r., zgodnie z założeniami Narodowej Strategii Onkologicznej, miał się rozpocząć populacyjny 

program szczepień przeciwko wirusowi HPV dla dziewcząt i chłopców w wieku 12–13 lat. Ostatecznie 

szczepienia rozpoczęły się dopiero w czerwcu 2023 r. Mijają 2 miesiące i dochodzą do mnie głosy, że 

w wielu regionach Polski realizacja tego programu jest ograniczona albo właściwie żadna. Punkty szczepień 

nie mają szczepionek. Przykładem tego są Sokołów Podlaski i Mazowsze. Po bliższym zapoznaniu się 

z problemem rysuje się kwestia nierównomiernego rozlokowania punktów szczepień w POZ i braku rzetelnej 

informacji, gdzie mają udawać się osoby chętne na te szczepienia. Na dzień 25 lipca br. wyszczepionych 

zostało, według danych, które udało mi się znaleźć, 56 tysięcy dziewcząt i chłopców. To naprawdę niewielki 

procent, co świadczy także o słabej kampanii informacyjnej. 

Kolejny problem, jaki się pojawia, to dostępność obu rodzajów szczepionek. Są refundowane dwie z nich 

i obydwie, zgodnie z informacjami, jakie posiadam, są dostarczane do POZ, z tym że POZ musi zamawiać 

taką samą ilość Cervarixu 2, jak i Gardasilu 9. Oczywiście rodzice chętniej wybierają tę szczepionkę 9-

walentną, bo zakres profilaktyki jest po prostu szerszy, ale lodówki pełne są Cervarixu. 

W tej sytuacji zwracam się do pana ministra o informację, jak wygląda nadzór nad równomiernym 

rozmieszczeniem punktów szczepień i dystrybucją szczepionek. Jak ministerstwo zdrowia zamierza realnie 

zapewnić dostępność obu szczepionek w POZ? Na jakiej podstawie sanepidy decydują, że szczepionka G 9 

jest przeznaczona dla chłopców, a C 2 dla dziewcząt? Kiedy rozpocznie się prawdziwa kampania 

informacyjno-medialna? Mam konkretną propozycję, aby taką akcję promocyjną o szczepieniach, o ich 

korzyściach i o tym, że młode pokolenie powinno się szczepić, połączyć z piknikami 800+ i tam wywiesić 

odpowiednie banery promujące szczepienia. 
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